
 

 

č. j.: VSPJ/06432/2024 
Akademický senát Vysoké školy polytechnické Jihlava 

 
Zápis z řádného zasedání Akademického senátu VŠPJ 

č. 7/2024 ze dne 11. prosince 2024 
 

Přítomni: za akademickou komoru (dále jen AK):  9 (viz prezenční listina) 
  za studentskou komoru (dále jen SK):  4 (viz prezenční listina) 

Omluveni: Ing. Mgr. Blanka Šimánková Hornová, Ph.D., Alena Vrtalová 

Hosté: rektor doc. Ing. Zdeněk Horák, Ph.D.; prorektorka Ing. Iveta Slancová, Ph.D., MBA; 
kvestor Ing. Oldřich Rambousek, Ph.D.; vedoucí kanceláře rektora Bc. Milena Vlčková 

Celkem přítomna nadpoloviční většina členů senátu, zasedání je usnášeníschopné. 

Program: 

1. Zahájení 

2. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

- Návrh na jmenování nového externího člena Akademické rady VŠPJ, a to doc. Ing. Bc. 
Mojmíra Saboloviče, Ph.D., děkana Fakulty managementu Vysoké školy ekonomické v 
Praze – k udělení souhlasu ke jmenování podle § 9 odst. 1 písm. f) zákona 

- Návrh na jmenování nové externí členky Akademické rady VŠPJ, a to prof. Ing. Mgr. Petry 
Marešové, Ph.D., děkanky Fakulty informatiky a managementu, Univerzity Hradec Králové 
– k udělení souhlasu ke jmenování podle § 9 odst. 1 písm. f) zákona 

- Návrh na odvolání externích členů Akademické rady VŠPJ, a to doc. Dr. Lubomíra Pány, 
Ph.D., Ing. Libora Svobody a prof. MUDr. Tomáše Zimy, DrSc., MBA – k udělení souhlasu 
k odvolání podle § 9 odst. 1 písm. f) zákona  

- Vyplacení další mzdy pro zaměstnance VŠPJ – k vyjádření podle čl. 17 odst. 6 Vnitřního 
mzdového předpisu VŠPJ  

- Navýšení rozpočtu VŠPJ o 374 142 Kč pro rok 2024 v rámci ukazatelů A+K – ke schválení 
podle § 9 odst. 1 písm. c) zákona  

- Přehled čerpání rozpočtu VŠPJ k 31. 10. 2024 

- Strategický dokument VŠPJ Strategie udržitelného rozvoje a společenské odpovědnosti 
VŠPJ – k projednání 

3. Informace rektora o novinkách na VŠPJ 

4. Různé 
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1. Zahájení 

Předsedkyně Akademického senátu VŠPJ (AS VŠPJ) Dr. Vojáčková přivítala přítomné senátory 
a hosty, seznámila je s programem jednání a vyzvala je k jeho případnému doplnění. 
Jelikož ze strany senátorů nebylo k programu žádných připomínek či návrhů na jeho doplnění, 
předsedkyně AS VŠPJ o něm navrhla hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

Poté předsedkyně AS VŠPJ navrhla jako zapisovatele Mgr. Antonína Přibyla a ověřovatelky zápisu 
Mgr. Janu Gabrielovou, PhD. a Veroniku Severovou a navrhla o tomto návrhu hlasovat. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

2. Materiály předložené rektorem VŠPJ: 

− Návrh na jmenování nového externího člena Akademické rady VŠPJ 

Rektor seznámil senátory se záměrem vedení VŠPJ jmenovat nového externího člena AR 
VŠPJ, a to doc. Ing. Bc. Mojmíra Saboloviče, Ph.D., děkana Fakulty managementu Vysoké 
školy ekonomické v Praze. 

S docentem Sabolovičem byla věc předem projednána a jmenovaný s tímto záměrem 
vyslovil souhlas. 

K tomuto bodu nebylo ze strany senátorů žádných dotazů a připomínek, proto bylo 
přistoupeno k hlasování: 

Akademický senát dává rektorovi souhlas ke jmenování doc. Ing. Bc. Mojmíra Saboloviče, 
Ph.D., externím členem Akademické rady VŠPJ. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Návrh na jmenování nové externí členky Akademické rady VŠPJ 

Rektor seznámil senátory se záměrem vedení VŠPJ jmenovat novou externí členku AR VŠPJ, 
a to prof. Ing. Mgr. Petru Marešovou, Ph.D., děkanku Fakulty informatiky a managementu, 
Univerzity Hradec Králové. 

S profesorkou Marešovou byla věc předem projednána a jmenovaná s tímto záměrem 
vyslovila souhlas. 

K tomuto bodu nebylo ze strany senátorů žádných dotazů a připomínek, proto bylo 
přistoupeno k hlasování: 

Akademický senát dává rektorovi souhlas ke jmenování prof. Ing. Mgr. Petry Marešové, 
Ph.D., externí členkou Akademické rady VŠPJ. 

Hlasování: 
ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Návrh na odvolání externích členů Akademické rady VŠPJ 

Rektor seznámil senátory se záměrem vedení VŠPJ odvolat externí členy AR VŠPJ, a to doc. 
Dr. Lubomíra Pánu, Ph.D., Ing. Libora Svobodu a prof. MUDr. Tomáše Zimu, DrSc., MBA. 

K tomuto bodu nebylo ze strany senátorů žádných dotazů a připomínek, proto bylo 
přistoupeno k hlasování: 
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Akademický senát dává rektorovi souhlas k odvolání doc. Dr. Lubomíra Pány, Ph.D.,  
Ing. Libora Svobody a prof. MUDr. Tomáše Zimy, DrSc., MBA, z pozice externího člena 
Akademické rady VŠPJ. 

Hlasování: 

ANO = 11 NE = 0 ZDRŽEL SE = 1 SCHVÁLENO 

− Vyplacení další mzdy pro zaměstnance VŠPJ  

Rektor k tomuto bodu uvedl, že vedení VŠPJ, vzhledem k úspěšnému hospodaření vysoké 
školy, rozhodlo o výplatě další mzdy pro zaměstnance VŠPJ za rok 2024, která bude 
vyplacena za měsíc prosinec 2024 v měsíci lednu 2025.  

Jelikož ze strany přítomných senátorů nebylo k tomuto bodu programu žádných dotazů, 
návrhů či připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 

Akademický senát projednal a bere na vědomí vyplacení další mzdy zaměstnancům VŠPJ 
za rok 2024.  

Hlasování:  

ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Navýšení rozpočtu VŠPJ o 374.142 Kč pro rok 2024 v rámci ukazatelů A+K 

Rektor uvedl, že předložený materiál reflektuje navýšení finančních prostředků rozpočtu 
Vysoké školy polytechnické Jihlava v rámci ukazatele A+K (rozpočtového okruhu I) na 
základě čl. 5 odst. 5 Pravidel pro poskytování příspěvku a dotací veřejným vysokým školám 
MŠMT pro rok 2024, kde došlo ze strany MŠMT k rozdělení dosud nerozdělených 
prostředků příspěvku v roce 2024 na jednotlivé VVŠ. Pro VŠPJ byla připsána částka ve výši 
374 142 Kč. Toto navýšení běžných prostředků bude zahrnuto v oblasti osobních nákladů. 

Akademický senát projednal a schvaluje bez připomínek navýšení rozpočtu VŠPJ pro rok 
2024. 

Hlasování: 

ANO = 12 NE = 0 ZDRŽEL SE = 0 SCHVÁLENO 

− Přehled čerpání rozpočtu VŠPJ k 31.10. 2024 

Kvestor členy Akademického senátu VŠPJ seznámil s čerpáním rozpočtu k 31.10. 2024 
a zodpověděl dotazy na čerpání, u těch položek, kde čerpání nebo výnos přesáhl 100 %. 

Akademický senát bere na vědomí čerpání rozpočtu VŠPJ k 31.10. 2024. 

− Strategický dokument VŠPJ: Strategie udržitelného rozvoje a společenské odpovědnosti VŠPJ 

Senátoři obdrželi materiály v elektronické podobě v časovém předstihu. 

Paní prorektorka Slancová seznámila senátory s návrhem strategického dokumentu VŠPJ, 
a to se Strategií udržitelného rozvoje a společenské odpovědnosti VŠPJ. 

V souladu se Strategickým záměrem VŠPJ na období 2021+ přijala VŠPJ Strategii 
udržitelného rozvoje a společenské odpovědnosti VŠPJ, která stanovuje koncepci, hodnoty 
a cíle udržitelného fungování a rozvoje VŠPJ a jejího odpovědného chování. 

Jelikož k předkládaným dokumentům ze strany přítomných senátorů nebylo dalších dotazů 
ani připomínek, bylo přistoupeno k hlasování. 
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Akademický senát VŠPJ bere na vědomí Strategii udržitelného rozvoje a společenské 
odpovědnosti VŠPJ. 

3. Informace rektora o novinkách na VŠPJ  

Rektor informoval členy akademického senátu o novinkách na VŠPJ: 

a) Akreditace 

− Dne 13. 11. 2024 byla na Národní akreditační úřad pro vysoké školství odeslána Žádost  
o prodloužení platnosti akreditace bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu programu 
Aplikované strojírenství se standardní dobou studia 3 roky v prezenční a kombinované formě 
studia na dostudování stávajících studentů. 

− Dne 15. 11. 2024 jsme obdrželi od Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství 
informaci o Nashromáždění podkladů bakalářského studijního programu Aplikované 
strojírenství – na dostudování VŠPJ, kde navrhují udělení souhlasu s prodloužením. 

− Dne 5. 12. 2024 jsme obdrželi rozhodnutí o prodloužení platnosti akreditace bakalářského 
profesně zaměřeného studijního programu Aplikované strojírenství se standardní dobou 
studia 3 roky v prezenční a kombinované formě studia na VŠPJ, za účelem naplnění potřeby 
zajistit studentům možnost dostudování, a to do 31. prosince 2026.   

− Dne 10. 12. 2024 byla na Národní akreditační úřad pro vysoké školství odeslána Žádost  
o reakreditaci bakalářskému profesně zaměřenému studijnímu programu Aplikované 
strojírenství se standardní dobou studia 3 roky v prezenční a kombinované formě studia. 

− V přípravách je akreditace navazujícího magisterského profesně zaměřeného ekonomického 
studijního programu. 

 

16:05 příchod Dr. Dubnové 

 

b) Různé 

− V pátek 18. října 2024 se v Historické aule Vysoké školy polytechnické Jihlava konalo slavnostní 
ocenění deseti pedagogů a pedagožek z Kraje Vysočina, kteří byli poctěni titulem Učitel 
Vysočiny 2024. Toto prestižní ocenění je udělováno za mimořádný přínos k rozvoji vzdělávání, 
příkladnou práci se studenty a inspirativní přístup k výuce. Mezi čestnými hosty nechyběla 
prorektorka pro studium VŠPJ Martina Kuncová. 

− Dne 24. října 2024 proběhlo již 5. online diskusní setkání Na slovíčko, které pořádá Katedra 
cestovního ruchu VŠPJ. Diskuze odborníků byla tentokrát věnována tématu využití kulturně-
historických objektů v cestovním ruchu. 

− VŠPJ se i letos zapojila do Týdne Akademie věd ČR. U příležitosti největšího vědeckého 
festivalu v České republice uvedla 6. listopadu 2024 přednášku Ing. Lenky Kuklišové 
Pavelkové, Ph.D., z Katedry technických studií VŠPJ s názvem Jak poznat a řídit svět.  

− Ve čtvrtek 7. listopadu 2024 se na Vysoké škole polytechnické Jihlava uskutečnil 15. ročník 
Jihlavské konference porodních asistentek. Jedná se o tradiční akci, která každoročně nabízí 
odborníkům z praxe, akademikům i studentům setkat se na půdě vysoké školy a diskutovat  
o palčivých tématech v porodnictví a roli porodní asistence v ní. Konferenci organizovala VŠPJ 
a Nemocnice Jihlava, p. o. 

− Ve čtvrtek 7. listopadu 2024 proběhlo na divadelní scéně kina Humpolec slavnostní vyhlášení 
výsledků soutěže Mládí Humpolec 2023/2024 o nejvšestrannějšího žáka a studenta města. Již 
podruhé byla součástí soutěže také kategorie Vysoká karta pod patronátem Vysoké školy 
polytechnické Jihlava. Za VŠPJ předala ceny výhercům této kategorie prorektorka pro rozvoj, 
strategii a kvalitu Iveta Slancová. 
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− V pátek 8. listopadu 2024 se v jihlavském DIODu konal již 18. ročník slavnostního ocenění 
dobrovolnic a dobrovolníků působících na Jihlavsku. Ocenění DOBROCH 2024 si odnesla za 
své canisterapeutické aktivity také Mgr. Martina Černá, Ph.D., akademická pracovnice Katedry 
sociální práce VŠPJ. 

− Dne 11. listopadu 2024 vyšla již 34. epizoda podcastu Polytechnicast tentokrát o Cestovní 
kanceláři VŠPJ. Pozvání k rozhovoru tentokrát přijal Ondřej Pařízek, student programu 
Cestovní ruch, který je zároveň vedoucím této cestovní kanceláře, a také Natálie Nevěčná, 

která je rovněž studentkou programu Cestovní ruch. 

− V úterý 12. listopadu 2024 v zasedací místnosti vedle historické auly uvedl filmový klub 
POLYFiK pro studující a zaměstnance VŠPJ i širokou veřejnost film Život není soutěž, ale 
vyhrávám. Snímek režisérky Julie Fuhr Mann odhaluje problematiku genderových norem ve 
vrcholovém sportu v minulosti a dnes. 

− V pondělí 18. listopadu 2024 jsme si připomněli Den boje za svobodu a demokracii  
a Mezinárodní den studentstva. Pod záštitou studentské komory Akademického senátu VŠPJ 
jsme položili květiny a zapálili svíčky u památníku Klíče v areálu Českého mlýna, pietního místa 
připomínajícího události 17. listopadu 1989 a 17. listopadu 1939.  

− Ve dnech 19. – 21. listopadu 2024 proběhl ve Výukovém centru VŠPJ již třináctý ročník veletrhu 
firem JOBSTART – Veletrh pracovních příležitostí a praxí pro studenty, absolventy, 
zaměstnance a přátele školy. 

− Ve středu 30. listopadu 2024 navštívili studující druhého a třetího ročníku programů 
Aplikované strojírenství a Aplikovaná technika pro průmyslovou praxi výrobní závody Škoda 
Auto v Mladé Boleslavi.  

− Tradiční charitativní vánoční sbírka Vysoké školy polytechnické Jihlava má svého beneficenta. 
Bude jím nízkoprahové zařízení pro děti a mládež eMBečko. Škola tak podpoří mladé lidi ve 
věku 7 až 20 let z Třebíče, Moravských Budějovic, Jemnice a okolí, kterým zařízení nabízí 
bezpečný prostor pro trávení volného času, odborné poradenství v oblasti vztahů, drog, i při 
zvládání složitých životních situacích. Charitativní sbírka na VŠPJ probíhá až do 18. prosince 
2024. 

− Unikátní příležitost zažít den na Katedře sociální práce VŠPJ dostala ve středu 4. prosince 2024 
Kateřina Susedíková z Humpolce. Studentka Gymnázia dr. A. Hrdličky se tak stala první  
z trojice výherců soutěže Mládí Humpolec 2024 v kategorii Vysoká karta, kteří získali možnost 
stát se na jeden den nanečisto vysokoškolákem na VŠPJ. 

− Dne 6. prosince 2024 se konala interaktivní přednáška Body management nejen pro 
sportovce. Cílem semináře bylo seznámit posluchače interaktivní formou s „managementem 
těla", který zahrnuje komplexní péči o lidské tělo a psychiku. Mezi přednášejícími byli 
fyzioterapeut Mgr. Alois Polák, Dr. Martina Winklerová a psycholožka Mgr. Hana Vláčilová. 

− Na závěr jednání rektor připomněl pozvání členů Akademického senátu VŠPJ na Vánoce na 
VŠPJ, které se uskuteční 18. prosince 2024, a na 9. reprezentační ples VŠPJ, plánovaný na  
14. března 2025.  

− Dále rektor informoval o plánovaných Dnech otevřených dveří 23. ledna a 25. ledna 2025. 

Akademický senát bere na vědomí informace rektora o novinkách na VŠPJ. 
 

4. Různé  

− Diskuse nad novelou vysokoškolského zákona a dopad na VŠPJ 

− Pítka – na podnět studenta Bc. Konečného na dotaz na pitnou vodu pan rektor přislíbil zřízení 
pítek v budově školy v roce 2025. 

− Informace pana rektora o proběhlé phishingové kampani, která byla zaměřena na 
zaměstnance i studenty školy. 

− Informace studentky Veroniky Severové z jednání Studentské komory Rady vysokých škol 
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Na závěr poděkovala předsedkyně AS VŠPJ všem senátorům za jejich vstřícnost a účast na zasedání 
Akademického senátu VŠPJ. Rektor se připojil s poděkováním za přístup Akademického senátu 
k projednávaným bodům. 

Další termín řádného zasedání AS VŠPJ: v roce 2025 v jednací místnosti rektora 

Zapsal: Mgr. Antonín Přibyl   ………………..………..……………………………..… 

Za správnost: Mgr. Jana Gabrielová, PhD.  .……………………………………………………….…. 

 Veronika Severová  ………...…………………………..…………….…….. 

Předsedkyně AS: Mgr. Hana Vojáčková, Ph.D.  ………………………….…………………….……….… 


